
 

 

 
Број/Broj: 01/а – 50 – 1 – 15 - 73/10 
Сарајево/Sarajevo, 23. 03. 2010.  
 
 
 

З А П И С Н И К 
  са 73.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине,  
одржане 10, 16. и 23. 03. 2010. године 

 
 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 40 посланика.  
 
 Оправдано су одсуствовали Момчило Новаковић и Сеад Јамакосмановић. 
 

Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: Средоје Новић, Рудо 
Видовић, Бариша Чолак, замјеник министра финансија и трезора БиХ Фуад Касумовић.  

Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, 
ЕУСР-а, УСАИД ПСП-а и , амбасада САД-а, Јапана и Велике Британије и Института за 
интелектуално власништво.    

 Сједници су присуствовали и припадници Оружаних снага БиХ те представник 
Иницијативног одбора отпуштених војника – ветерана из Оружаних снага БиХ: 
Цицовић Милан, Џаковић Станко, Мустајбеговић Семир и Сеад Зец. 

 
У оквиру претходних питања, предсједавајући Милорад Живковић информисао 

је Дом да је Централна изборна комисија БиХ, у складу са Закључком Дома са 71. 
сједнице, доставила Предлог плана активности за усаглашавање Устава БиХ и 
Изборног закона БиХ с циљем примјене Одлуке Европског суда за људска права у 
Стразбуру у предмету Сејдић – Финци, који је достављен свим посланицима. Навео је 
и то да су сви клубови  добили од Савјета министара БиХ Акциони план за извршење 
пресуде Европског суда за људска права у предмету Сејдић- Финци против БиХ. 
Затражено је да сваки клуб делегира по једног представника у Радну групу за припрему 
предлога амандмана на Устав БиХ и усклађивање Изборног закона БиХ.  

 
Након што је кратко упознао Дом са измјенама дневног реда, предсједавајући је 

отворио расправу о дневном реду. 
У расправи су учествовали: Мирко Околић, Мирјана Малић, Шефик Џаферовић, 

Златко Лагумџија, Ремзија Кадрић, Драго Калабић, Селим Бешлагић, Денис Бећировић, 
Славко Јовичић, Хусеин Нанић, Екрем Ајановић, Сефер Халиловић, Садик Бахтић, 
Мартин Рагуж, Саво Ерић и Бериз Белкић. 

Предлоге за уврштавање нових тачака дневног реда доставили су: Мирјана 
Малић, Мирко Околић, Шефик Џаферовић, Златко Лагумџија и Екрем Ајановић. 
Славко Јовичић предложио је да се тачка 17. - Предлог закона о измјенама и допунама 
Закона о служби у Оружаним снагама Босне и Херцеговине, с Мишљењем Заједничке 
комисије за одбрану и безбједност БиХ, разматра умјесто тачке 9. предложеног дневног реда. 

Дом се изјашњавао о предлозима допуне дневног реда како слиједи: 
„За“ предлог Мирјане Малић гласао је 21 посланик (из Федерације БиХ 20, из 

Републике Српске један), „против“ је гласало пет посланика, а пет је било „уздржано“, 
те је предсједавајући констатовао да нема потребне ентитетске већине. Колегијум је 
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одмах спровео усаглашавање и како није постигнута сагласност, обављен је други круг 
гласања. 

У другом кругу „за“ су гласала 22 посланика (из Федерације БиХ 21, из 
Републике Српске један), „против“ је гласало шест посланика (из Федерације БиХ два, 
из Републике Српске четири), а пет је било „уздржано“, те је предсједавајући 
констатовао да је овај предлог уврштен као тачка 3. предложеног дневног реда, која 
гласи: Акциони план за извршење пресуде Европског суда за људска права у предмету 
Сејдић - Финци против БиХ (материјал Савјета министара БиХ) и Предлог плана 
активности за усаглашавање Устава БиХ и Изборног закона БиХ с циљем примјене 
Одлуке Европског суда за људска права у Стразбуру у предмету Сејдић – Финци 
(материјал Централне изборне комисије БиХ). 

Мирко Околић предложио је да се у дневни ред сједнице уврсти тачка која 
гласи: Разматрање проваљивања и насилног уласка у салу Парламентарне скупштине 
БиХ дана 01. 03. 2010. године. „За“ овај предлог гласало је 12 посланика (из Федерације 
БиХ четири, из Републике Српске осам), „против“ 18,  а три посланика су била 
„уздржана“, те је предсједавајући констатовао да овај предлог није усвојен.  

За предлог Шефика Џаферовића гласало је 20 посланика (из Федерације БиХ 17, 
из Републике Српске три),  четири су гласала „против“ а осам је било „уздржано“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине. Колегијум је 
одмах спровео усаглашавање и како није постигнута сагласност, обављено је гласање у 
другом кругу. 

У другом кругу „за“ је гласало 20 посланика (из Федерације БиХ 19, из 
Републике Српске један), „против“ је гласало пет посланика (из Федерације БиХ 
четири, из Републике Српске један), а осам је било „уздржано“, те је предсједавајући 
констатовао да је овај предлог уврштен као 25. тачка дневног реда, која гласи: 
Информација Савјета министара БиХ о лишавању слободе проф .др Ејупа Ганића у 
Великој Британији, на основу захтјева  Србије за изручење. 

 „За“ предлог Златка Лагумџије гласала су 22 посланика (из Федерације БиХ 19, 
из Републике Српске три), „против“ три, а девет посланика је било „уздржано“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине. Колегијум је 
одмах спровео усаглашавање и како није постигнута сагласност, обављено је гласањe у 
другом кругу. 
 У другом кругу „за“ су гласала 22 посланика (из Федерације БиХ 19, из 
Републике Српске три), „против“ четири (из Федерације БиХ један, из Републике 
Српске три), а седам посланика је било „уздржано“, те је предсједавајући констатовао 
да је овај предлог уврштен као тачка 26. која гласи: Информација Савјета министара 
о допису Министарства безбједности Уједињеним нацијама поводом проглашавања 
појединих организација из БиХ повезаним са терористичким оранизацијама и 
стављању ван снаге документа који изазива правну несигурност грађана и 
институција у БиХ. 

„За“ предлог Екрема Ајановића гласало је 19 посланика (из Федерације БиХ 17, 
из Републике Српске два), „против“ девет, а пет посланика је било „уздржано“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине. Колегијум је 
одмах спровео усаглашавање и како није постигнута сагласност, обављено је гласање у 
другом кругу. 
 У другом кругу „за“ је гласало 20 посланика (из Федерације БиХ 18, из 
Републике Српске два), „против“ је гласало осам посланика (из Федерације БиХ 
један, из Републике Српске седам), а пет је било „уздржано“, те је предсједавајући 
констатовао да је овај предлог уврштен као тачка 32. која гласи: Тражим од колегијума 
оба дома да објасне одмах зашто су забранили одржавање свечане сједнице поводом 
Дана независности БиХ Форуму парламентараца у Великој сали Скупштине, на 
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мјесту гдје је донесена одлука о одржавању референдума за сувереност и 
независнот БиХ. Посебно наглашавам, да тај дан ти исти посланици (ваше бивше 
колеге) нису донијели ту одлуку, ми сад не бисмо сједили овдје, а већина не би ни 
примала лијепе суме новца за свој рад или нерад. 
 
 Дом је, са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске девет), 
без гласова „против“ и четири гласа „уздржан“, усвојио предлог Славка Јовичића, тако 
је тачка 17. уврштена умјесто тачке 9. (увршатавањем нових тачака промијенила се и 
нумерација).    
 

Предсједавајући је констатовао да 73. сједница  Представничког дома има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Усвајање Записника са 72. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања: 

             а) Коментари на добијене одговоре, 
  б) Нова посланичка питања; 

3. Акциони план за извршење пресуде Европског суда за људска права у предмету 
Сејдић - Финци против БиХ (материјал Савјета министара БиХ) и Предлог 
плана активности за усаглашавање Устава БиХ и Изборног закона БиХ с циљем 
примјене Одлуке Европског суда за људска права у Стразбуру у предмету 
Сејдић – Финци (материјал Централне изборне комисије БиХ); 

4. Предлог закона о противминском дјеловању у Босни и Херцеговини, предлагач: 
Савјет министара БиХ, закон број: 01,02–02–8-54/09 од 03. 06. 2009. године 
(друго читање), одгођено изјашњавање на наставку 71. сједнице Дома, 
одржаном 10. 02. 2010. године; 

5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о основама безбједности 
саобраћаја на путевима у Босни  и Херцеговини, предлагач: Савјет министара 
БиХ, закон број: 01,02–02–3-8/10 од 19. 01. 2010. године (друго читање); 

6. Предлог закона о радном времену, обавезним одморима мобилних радника и 
уређајима за евидентирање у друмском превозу, предлагач: Савјет министара 
БиХ, закон број: 01,02–02–3-2/10 од 08. 01. 2010. године (друго читање); 

7. Предлог закона о измјенама Закона о класификацији дјелатности у Босни и 
Херцеговини, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02–02–7–121/09 
од 23. 12. 2009. године (друго читање); 

8. Предлог закона о измјени и допунама Закона о царинској политици Босне и 
Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-2-1/10 од 
06. 01. 2010. године (друго читање); 

9. Предлог закона о допуни Кривичног закона Босне и Херцеговине, предлагач: 
посланик Денис Бећировић,  закон број: 01–02–5 –100 /09 од 30. 10. 2009. године 
(друго читање); 

10. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о служби у Оружаним снагама Босне 
и Херцеговине, предлагач: посланик Сефер Халиловић, закон број: 01–02 – 8-22/10 
од 16. 02. 2010. године, с Мишљењем Заједничке комисије за одбрану и безбједност 
БиХ; 

11. Предлог закона о заштити ознака географског поријекла, предлагач: Савјет 
министара БиХ, закон број: 01,02–02–3-18/10 од 03. 02. 2010. године (прво 
читање); 
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12. Предлог закона о заштити топографије интегрисаног кола, предлагач: Савјет 
министара БиХ, закон број: 01,02–02–2-16/10 од 03. 02. 2010. године (прво 
читање); 

13. Предлог закона о индустријском дизајну, предлагач: Савјет министара БиХ, 
закон број: 01,02–02–2-15/10 од 03. 02. 2010. године (прво читање); 

14. Предлог закона о жигу, предлагач: Савјет министара БиХ,  
закон број: 01,02–02–5-14/10 од 03. 02. 2010. године (прво читање); 

15. Предог закона о патенту, предлагач: Савјет министара БиХ,  
закон број: 01,02–02–2-17/10 од 03. 02. 2010. године (прво читање); 

16. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о заштити тајних података, предлагач: 
Савјет министара БиХ, закон број: 01,02–02–8-19/10 од 04. 02. 2010. године 
(прво читање); 

17. Предлог закона о промоцији малих и средњих предузећа и предузетништва у 
Босни и Херцеговини, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-4-
12/10 од 28. 01. 2010. године (прво читање); 

18. Предлог закона о измјенама и допунама Изборног закона Босне и Херцеговине, 
предлагачи посланици: Милорад Живковић, Нико Лозанчић и Шефик Џаферовић, 
закон број: 01-02–9-20/10 од 10. 02. 2010. године (прво читање); 

19. Предлог закона о празницима Босне и Херцеговине, предлагач: посланик Денис 
Бећировић, закон број: 01–02–9-13/10 од 02. 02. 2010. године (прво читање); 

20. Предлог закона о измјени Закона о јавним набавкама Босне и Херцеговине, 
предлагач: Уставноправна комисија, закон број: 01–02– 4 - 21/10 од 16. 02. 2010. 
године (прво читање); 

21. Предлог амандмана II, III и IV на Устав Босне и Хецреговине, предлагачи: посланици 
Странке за Босну и Херцеговину, амандмани број: 01–01-10/10 од 15. 02. 2010. 
године, с Мишљењем Уставноправне комисије; 

22. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 
закона о спречавању нереда на спортским такмичењима, предлагач: посланик Бакир 
Изетбеговић, закон број: 01– 02 –7-7/10 од 19. 01. 2010. године (закон у првом 
читању); 

23. Предлог ревидиране стратегије Босне и Херцеговине за спровођење Анекса VII 
Дејтонског мировног споразума (акт Министарства за људска права и 
избјеглице БиХ, број 01–37–310 /10 од 15. 02. 2010. године); 

24. Извјештај о раду Одбора за жалбе грађана на рад полицијских службеника у 
полицијским тијелима БиХ за период септембар – децембар 2009. године (материјал 
Одбора за жалбе грађана, број: 03–50 –1– 60 – 6-2/10 од 27. 01. 2010. године); 

25. Информација Савјета министара БиХ о лишавању слободе проф. др Ејупа 
Ганића у Великој Британији, на основу захтјева Србије за изручење; 

26. Информација Савјета министара о допису Министарства безбједности 
Уједињеним нацијама поводом проглашавања појединих организација из БиХ 
повезаним са терористичким оранизацијама и стављању ван снаге документа 
који изазива правну несигурност грађана и институција у БиХ; 

27. Информација о санкционисању извршилаца вербалних и физичких насртаја на 
новинаре у Босни и Херцеговини и предлог мјера (материјал Министарства 
безбједности БиХ, број: 01-6-50-632-1/10 од 02. 02. 2010. године); 

28. Информација Министарства иностраних послова БиХ поводом отварања 
представништава Републике Српске у иностранству (предлог за уврштавање у 
дневни ред: Комисија за спољне послове), акт број: 01/2а –50–1–2–59/10 од 03. 
02. и 19. 02. 2010. године; 
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29. Предлог мјера за побољшавање услова пословања у пољопривредној и  
прехрамбеној индустрији Босне и Херцеговине (Савјет министара БиХ, акт 
број: 05–28–21/10 од 08. 01. 2010. године); 

30. Предлог закључка Комисије за саобраћај и комуникације Представничког дома 
Парламентарне скупштине БиХ у вези с информацијом о досадашњим 
активностима на дигитализацији јавних радио-телевизијских сервиса БиХ; 

31. Разматрање закључка Заједничке комисије за људска права, права дјетета, 
младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику са 18. сједнице, одржане 05. 02. 
2009. године, који гласи: 
„Од Парламентарне скупштине БиХ тражи се покретање иницијативе код 
Канцеларије високог представника да се изврши преиспитивање свих одлука 
високог представника којим су смијењена одређена лица или да високи 
представник донесе одлуку којим ће то овлашћење пренијети на Институцију 
омбудсмена БиХ или неку другу институцију“;  

32. Тражим од колегијума оба дома да објасне одмах зашто су забранили одржавање 
свечане сједнице поводом Дана независности БиХ Форуму парламентараца у 
Великој сали Скупштине, на мјесту гдје је донесена одлука о одржавању 
референдума за сувереност и независнот БиХ. Посебно наглашавам, да тај дан 
ти исти посланици (ваше бивше колеге) нису донијели ту одлуку, ми сад не 
бисмо сједили овдје, а већина не би ни примала лијепе суме новца за свој рад 
или нерад; 

33. Именовање три члана из Представничког дома у Заједничку комисију оба дома за 
усаглашавање текста Закона о дувану Босне и Херцеговине; 

34. Захтјев Истражне комисије Представничког дома за провјеру навода о расподјели 
ЦЕМТ дозвола за продужење рока за достављање извјештаја до 31. 03. 2010. године;  

35. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Кредитног споразума између Босне и Херцеговине и Кувајтског фонда 

за арапски економски развој – Пројекат Аутопут Какањ – Доња 
Грачаница, 

б)   Споразума о ваздушном саобраћају између Савјета министара БиХ и 
      Владе Арапске Републике Египат, 

                 ц)   Споразума о ваздушном саобраћају између Савјета министара БиХ и 
                       Владе Сиријске Арапске Републике, 
                  д)  Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике  
                        Молдавије о узајамном укидању визног режима за носиоце  
                        дипломатских и службених пасоша.  
                                      
Ад. - 1. Усвајање Записника са 72. сједнице Представничког дома 
 

Није било расправе о Записнику. 
Записник са 72. сједнице усвојен је једногласно, са 34 гласа „за“ (из Федерације 

БиХ 22, из Републике Српске 12). 
 
 
Ад. - 2. Посланичка питања: 

a)   Коментари на добијене одговоре 
б)  Нова посланичка питања 

 
Предсједавајући Живковић констатовао је да су од прошле до ове сједнице 

одговоре на постављена питања добили:  
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1. Селим Бешлагић – од Колегијума Представничког дома на питање 
постављено на 71. сједници 

2. Хусеин Нанић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 66. 
сједници 

3. Рифат Долић – од Савјета за штампу на питање постављено на 72. 
сједници Дома  

4. Винко Зорић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 58. 
сједници 

5. Славко Јовичић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 69. 
сједници 

6. Денис Бећировић – од Министарства иностраних послова БиХ на питање 
постављено на 69. сједници 

7. Славко Матић – од Министарства одбране БиХ на питање постављено на 
70. сједници 

8. Жељко Кузмановић – од Управног одбора Радио-телевизије БиХ на 
питање постављено на 71. сједници Дома. 

 
a) Коментари на добијене одговоре 

 
Одговоре су коментарисали: Винко Зорић, Денис Бећировић, Славко Матић, Селим 

Бешлагић и Жељко Кузмановић.  
 
Питања су поновили: 
 

Винко Зорић: 
„Зашто се БХРТ одлучила на забрану само једне ријечи (жупаније) у свом 

програму?“ 
 
Денис Бећировић:  

''1. Тражим да ми се тачно наведе ко све посједује дипломатски пасош БиХ, с  
      посебним освртом на: 

- име и презиме особе,  
- датум издавања пасоша и  
- основ по којем посједује дипломатски пасош? 

 2. Који министри у Савјету министара БиХ и посланици и делегати у 
     Парламентарној скупштини БиХ посједују, осим пасоша БиХ, и пасоше  
     сусједних држава?''  

 
 б) Нова посланичка питања 
 

Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
 
Нико Лозанчић: 
     ''1.  Колико је војника који производе додатне финансијске трошкове и ко су ти,  
            по имену, презимену, годинама старости и дужини стажа у Оружаним  
            снагама и компоненатама из које су настале Оружане снаге, те која им је  
            општина пребивалишта? Све су ово елементи који су битни јер ја очекујем  
            да ћу из одговора сазнати зашто су они проблем ове земље и зашто су  
            сметња напретку ове земље ка НАТО-у? 

2. Је ли тачно да поступак уписа у регистар пословних субјеката 'Криваја 1884'  
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који се наводно водио у надлежном суду у Зеници а сада у Тузли, а по захтјеву 
'Криваје 1884' траје већ 18 мјесеци? Ако је ово тачно, шта и ко може предузети 
да се и у овом случају примијени Закон о регистрацији пословних субјеката у 
Федерацији БиХ, а посебно његов члан 2. који говори о хитности поступка? Шта 
Високи судски и тужилачки савјет намјерава предузети да се хитно донесе 
позитивно или негативно рјешење по захтјеву 'Криваје 1884'?  

3. Упућујем иницијативу према Савјету министара БиХ односно Министарству  
правде БиХ и Високом судском и тужилачком савјету БиХ да хитно заједнички 
сачине анализу о стању у правосуђу БиХ, са посебним освртом на казнену 
политику и на проблеме у регистрацији пословних субјеката пред судовима у 
БиХ.'' 

 
 
Денис Бећировић  
        ''1. Тражим да ми се тачно наведе шта је конкретно Министарство правде у  
              Савјету министара БиХ учинило с циљем заштите људских права држављанина  
             БиХ Илије Јуришића од дана његовог хапшења до данас, а посебно да ми се  
             наведе: 

-  ко је и када од представника Министарства правде посјетио Илију 
Јуришића у затвору, 

- датуме и ефекте састанака надлежног министарства са надлежним 
судским, извршним и законодавним органима Републике Србије 

- колико пута је о Илији Јуришић расправљао Савјет министара БиХ 
(датум и број сједнице) и који су конкретни ефекти и закључци тих 
расправа?  

2. Тражим да ми се тачно наведе шта је конкретно Савјет министара БиХ учинио с 
циљем заштите људских права држављанина БиХ Илије Јуришића од дана 
његовог хапшења до данас, а посебно да ми се наведе: 

-  ко је и када од чланова Савјета министара БиХ посјетио Илију Јуришића 
у затвору, 

- датуме и ефекте састанака надлежног министарства са надлежним 
судским, извршним и законодавним органима Републике Србије 

- колико пута је о Илији Јуришић расправљао Савјет министара БиХ, 
(датум и број сједнице) и који су конкретни ефекти и закључци тих 
расправа?  

3. Тражим да ми се тачно наведе шта је учињено у Представничком дому 
Парламентарне скупштине БиХ с циљем заштите људских права држављанина 
БиХ Илије Јуришића, од дана његовог хапшења до данас, а посебно да ми се 
наведе: 

-  колико пута је о Илији Јуришићу расправљао Представнички дом (датум 
одржавања сједнице, број сједнице, ко је иницијатор тачке дневног реда и 
какав је био резултат тих расправа), 

- колико је пута одбијен предлог да се у дневни ред уврсти расправа о 
кршењу људских права Илије Јуришића (датум одржавања сједнице, број 
сједнице, иницијатор тачке дневног реда), 

- колико је посланичких питања која су у вези са кршењем људских права 
Илије Јуришића (датум сједнице, број сједнице, садржај питања, име и 
презиме посланика који је поставио питање и датум када је добио 
одговор на посланичко питање)? 

4. Што се тиче иницијативе, с обзиром да је о овој иницијативи Клуба посланика 
СДП-а већ на неки начин говорено и у оквиру дневног реда, ја је нећу 
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образлагати, већ ову информацију, дакле цјеловиту о хапшењу и расписивању 
свих потјерница против држављана БиХ с посебним освртом на случај Илије 
Јуришић и Ејупа Ганића и посебно с предлогом мјера за заштиту држављана 
БиХ, ми као клуб посланика званично сада упућујемо као иницијативу и 
тражимо да нам надлежна министарства доставе информацију како би ово била 
тачка дневног реда на једној од наредних сједница Представничког дома.'' 

  
Садик Бахтић  
        ''1.   Да ли и када намјеравате Парламенту предложити закон о дијаспори? 

2. Докле ћете толерисати присуство појединих посланика само кратко на 
почетку сједнице и шта ћете предузети у вези с тим питањем?'' 

 
Рифат Долић  

''1. Подношење информације Парламентарној скупштини БиХ о стању одобрених  
      кредита БиХ за разне намјене а који нису на вријеме или уопште стављени у 
      фазу коришћења у периоду од 01.01.2000. до 31.12.2009. године и о затезним  
      каматама које су због тога плаћене. 
2. Шта Савјет министара предузима или намјерава предузимати наспрам потеза 
    које је Влада Републике Словеније предузела и даље предузима према  
    држављанима БиХ који у Републици Словенији имају привремени или стални 
    боравак и радне дозволе и тренутно имају посао или су донедавно били  
    запослени?  
3. Колико је припадника српског народа и припадника националних мањина 
    тренутно запослено у полицији Федерације БиХ, број и проценат? Колико је 
    службеника у посљедњих двије године напустило полицију Федерације и шта су 
    разлози напуштања? Колико је Бошњака муслимана, Хрвата и припадника 
    националних мањина тренутно запослено у полицији РС, број и проценат?  
    Колико их је у последњих двије године напустило полицију РС-а и шта су  
    разлози напуштања?'' 

 
Мирко Околић  
     ''1. Зашто у програму рада Министарства безбједности за 2010. годину нема  
           ниједног одговорног лица као носиоца програмских активности из српског  
           народа? Да ли то значи да у Министарству безбједности нема ниједног подобног  
          или стручног лица из српског народа који се налазе на позицијама руководећих  
          државних службеника? 

2.  Хоће ли и када ће бити извршен национални баланс, прије свега руководећих 
       државних службеника, а затим шефова одсјека и осталих државних службеника у  
       Министарству безбједности?'' 

 
Адем Хускић  
    ''1.    Када намјеравате испунити своје обавезе према Студентском центру Сарајево  
            које се односе на студенте из СБК-а, будући да неиспуњавање ваших обавеза  
            доводи у питање наставак њиховог студирања? 

2. Да ли имате намјеру донијети законска рјешења која ће у будућности 
обезбиjедити студентима из Средњобосанског кантона равноправан статус са 
студентима из осталих кантона и на тај начин прекинути њихову даљу 
дискриминацију?  

3. Да ли имате у плану рада за 2010. годину предложити Закон о заштити животне 
средине?''  
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Хусеин Нанић  
''Да ли је у процедури Савјета министара БиХ Споразум о избјегавању 

двоструког опорезивања између БиХ и Шпаније, те када ће бити достављен у 
парламентарну процедуру?'' 
 
Селим Бешлагић  

''Зашто Савјет министара БиХ није извршио избор и именовање чланова 
Управног одбора Управе за индиректно опорезивање између стручњака за индиректно 
опорезивање и када ће то учинити?'' 
  
Бранко Докић  
 ''У којим земљама су амбасадори БиХ ове године организовали пријем поводом 
1. марта и колико је Министарство одобрило финансијских средстава за ту намјену?'' 
 
Љиљана Милашин  

 ''У којој фази је доношење одлуке о увозу половних возила у БиХ са намјером 
њиховог стављања на тржиште или регистрацију у БиХ? До када ће БиХ представљати 
депонију неисправних возила која нарушавају еколошки систем и угрожавају 
безбједност саобраћаја на нашим друмовима?'' 
  
Жељко Кузмановић  

''Шта је Министарство комуникација и транспорта БиХ предузело поводом 
крађе службеног возило марке 'пасат' која се десила крајем прошле године током 
викенда испред једног угоститељског објекта у Сарајеву?   Ко је у тренутку нестанка 
возила био задужен за наведено возило и на основу којег акта?'' 
   
Азра Алајбеговић  
          ''1.  Ја молим Министарство иностраних послова да ми достави комплетан 
                 елаборат о раду наше мисије при УН-у у Њујорку за 2009. годину са планом  
                рада за исту годину и извјештајем о раду и анализом онога што је урађено,  
                 онога што није урађено и разлозима за то, и предлогом рада за 2010. годину,  
                с посебним освртом на рад амбасадора при УН-у?“ 

2. Да ли су контрацептиви на есенцијалним листама? Ако јесу, који су то 
контрацептиви, а ако нису, када ће бити?''  

 
Славко Матић  
       ''1.  Које ће мјере и активности, у сарадњи са другим надлежним институцијама,  
              предузети Министарство безбједности на омогућавању и заштити дјеловања  
              политичких партија на цијелом простору БиХ и шта предузимају ради 
              откривања оних који су „каменовали“ просторије Кантоналног одбора ХДЗ-а  
              БиХ у Бихаћу? 

2.   Докле је стигла истрага о убиству генерала Хрватског вијећа обране Владе 
Шантића у Бихаћу и да ли је ико након 15 година оптужен за ово убиство?'' 

 
 
Ад. - 3.  Акциони план за извршење пресуде Европског суда за људска права у 
               предмету Сејдић- Финци против БиХ (материјал Савјета министара БиХ)  
              и Предлог плана активности за усаглашавање Устава БиХ и Изборног 
              закона БиХ с циљем примјене Одлуке Европског суда за људска права у  
              Стразбуру у предмету Сејдић – Финци (материјал Централне изборне  
              комисије БиХ) 
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Предсједавајући је навео да је ова тачка уврштена у дневни ред на предлог 

Мирјане Малић, те је дао уводне напомене. У расправи су учестовали:Мирјана Малић, 
Бериз Белкић, Бранко Докић, Ремзија Kaдрић, Златко Лагумџија, Милорад Живковић, 
Мирко Околић, Драго Калабић, Нико Лозанчић, Азра Хаџиахметовић, Мартин Рагуж, 
Хусеин Нанић, Екрем Ајановић, Бакир Изетбеговић и министар правде БиХ г. Бариша 
Чолак. 

На предлог посланика Клуба СНСД-а, Дом се одмах изјашњавао о овим 
материјалима, па је са 29 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске 11), 
без гласова „против“ и два гласа „уздржан“, примио к знању Акциони план за 
извршење пресуде Европског суда за људска права у предмету Сејдић- Финци против 
БиХ  и Предлог плана активности за усаглашавање Устава БиХ и Изборног закона БиХ 
с циљем примјене Одлуке Европског суда за људска права у Стразбуру у предмету 
Сејдић – Финци. 

 
 Затим се Дом изјашњавао о предлогу Колегијума Дома да се сједница прекине а 
да наставак буде 16. марта 2010, с почетком у 10 часова. 
 Дом је прихватио овај предлог са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 15, из 
Републике Српске 12), једним гласом „против“ и једним гласом „уздржан“. 
 

Сједница прекинута у 17.20 часова. 
 
 

Наставак 73. сједнице одржан је 16. марта 2010. године. 
 
 
Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 35 посланика.  

 
 Оправдано су одсуствовали: Азра Хаџиахметовић, Садик Бахтић, Шемсудин 
Мехмедовић, Бакир Изетбеговић, Милица Марковић, Саво Ерић и Мирко Околић. 
 

Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: Младен Зиројевић, Рудо 
Видовић и Сафет Халиловић. 

Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, 
ЕУСР-а, УСАИД ПСП-а и Центара цивилних иницијатива.     
 
 
Ад. - 4. Предлог закона о противминском дјеловању у Босни и Херцеговини, 

предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 8 - 54/09 од 03. 
06. 2009. године (друго читање), одгођено изјашњавање на наставку 71. 
сједнице Дома, одржаном 10. 02. 2010. године 

 
Милорад Живковић дао је кратке уводне напомене. Подсјетио је да је на 

наставку 71. сједнице Дома, одржаном 10. 02. 2010. године, одгођена расправа о овом 
закону, те да је посланик Лејла Клокић доставила три амандмана у складу са чланом 
118. став (3) Пословника, који гласе: 

 
Амандман I 

„У члану 9. ставу (2) алинеја е) мијења се и гласи: 
a) подноси извјештаје Савјету министара и Заједничкој комисији за одбрану 

и безбједност Парламентарне скупштине БиХ, те редовно извјештава 



11 
 

донаторе о напретку у области противминског дјеловања, у складу са 
извјештајима које достави Агенција за противмиснко дјеловање у БиХ“ 
 

Амандман II 
У члану 19. у ставу (1) иза алинеје д) додаје се нова алинеја е) која гласи: 

„е) донација из приватног сектора, међународних организација и страних влада кроз 
организације овлашћене да представљају донаторе у БиХ и уговарају операције 
противминског дјеловања у складу са условима донатора и у координацији са 
Агенцијом за противминско дјеловање у БиХ.“ 

У члану 19. став (2) мијења се и гласи: 
„(2) Средствима из става (1) овог члана осим алинеје е) овог члана управља 
Министарство, у складу са овим законом и Правилником који доноси Савјет министара 
и користе се само ради реализације Пројекта противминског дјеловања.“ 
 

Амандман III 
У члану 23. додаје се нови став (2) који гласи: 

„(2) Активности противминског дјеловања финансиране из средстава предвиђених у 
члану 19. став (2) алинеја е) биће планиране и реализоване у складу са условима 
донатора, а уважавајући алинеје наведене у ставу (1) овог члана.“ 
 

У расправи су учествовали: Хусеин Нанић, Лејла Клокић и Ремзија Кадрић. 
Дом се прво изјашњавао о амандманима Лејле Клокић у пакету. „За“ је гласало 

28 посланика (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске седам), „против“ је гласао 
један посланик, а четири посланика су била „уздржана“. Предсједавајући је 
констатовао да је Дом усвојио ова три амандмана. 

На крају је Дом, сa 31 гласом „за“, (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 
10), без гласова „против“ и три гласа „уздржан“, усвојио Закон о противминском 
дјеловању у Босни и Херцеговини у другом читању, са шест амандмана из Извјештаја 
Заједничке комисије за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, 
азил и етику, који гласе:                                                                                                                                                         
 

Амандман I 
 У члану 8.  ријечи: „и на међународном нивоу“ бришу се. 
 

Амандман II 
  У члану 17. став  (2) мијења се и гласи: 
 „ (2)  Лицима која у операцијама хуманитарног деминирања обављају послове извиђања и 
обиљежавања, чишћења терена и објеката од мина, укључујући и подводно тло и објекте, 
прикупљање и уништавање експлозивних средстава заосталих из рата, контроле квалитета и 
послова који су на терену уско повезани с наведеним пословима (послови оперативца, 
медицинара, возача-радиооператера, руковаоца машинама за деминирање, водича пса) 
признаје се пензијски стаж у увећаном трајању од 18 мјесеци за сваку годину стажа 
осигурања.“ 
 У члану 17. иза става  (2) додаје се нови став (3) који гласи: 
„ (3)  За стаж осигурања из става (2) овог члана додатни допринос за пензијско осигурање 
плаћају правна лица, организације и установе код којих су та лица у радном односу.“ 
 

Амандман III 
  У члану 20. став (2) иза ријечи „представници“ ријечи: „влада и других домаћих и 
међународних тијела и организација“ замјењују се ријечима: „Савјета министара, влада 
ентитета и Брчко Дистрикта БиХ те других домаћих и међународних тијела и организација.“  
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Амандман IV 

  У члану 34. у тачки д) ријечи: „здравствених установа које одреди БХМАК“ мијењају 
се и гласе: „здравствених установа овлашћених за преглед радника на радним мјестима с 
повећаним ризиком“.  

Амандман V 
  Члан 41.  брише се. 
 

Амандман VI 
 Иза члана 60. додаје се члан који гласи: 

„ Члан 60а. 
До доношења нових или усклађивања постојећих подзаконских аката с одредбама 

ових закона примјењиваће се подзаконски акти донесени на основу Закона о деминирању у 
Босни и Херцеговини.“ 
 
Ад.5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о основама безбједности 

саобраћаја на путевима у Босни  и Херцеговини, предлагач: Савјет 
министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 3 - 8/10 од 19. 01. 2010. године  

           (друго читање) 
 

Милорад Живковић је дао уводне напомене. У расправи су учествовали: 
Момчило Новаковић, Драго Калабић, Бранко Докић, Бериз Белкић, Славко Матић, 
министар саобраћаја и комуникација Рудо Видовић. 

Закон је усвојен у другом читању, сa 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из 
Републике Српске 11), без гласова „против“ и два гласа „уздржан“, сa осам амандмана 
који гласе: 

Амандман I 
 У члану 22. у ставу (1) иза ријечи: “став (2)” додају се ријечи: “и (3)” . 
 

Амандман II 
  У члану 42. Предлога закона додат је нови члан 129б. и у члану 129б. у ставу (3) 
иза ријечи:  “за смјештај терета“ додају се ријечи: “возила из члана 129а. став (2)”. 
 

Амандман III 
 У члану 69. ст. (2), (3) и (4) бришу се. 
 Досадашњи став (5) постаје став (2). 
 

Амандман IV 
 Чланом 78. Предлога закона додат је нови члан 234а. и у члану 234а.  став (1) 
тачка 2) бришу се ријечи: “став (2)”. 
 

Амандман V 
 У члану 81. у ставу (1) брише се тачка 1а). 
 Досадашња тачка 1б) постаје тачка 1а). 
 

Амандман VI 
 Члан 83. мијења се и гласи: 

(1) У члану 239. у тачки 12) ријечи: „чл. 55 и“ замјењују се ријечју „члан”. 
(2) У тачки 17) иза ријечи: „члана 81.“ додају се ријечи: „и члана 82“. 
(3) Тачка 20) мијења се и гласи: 
 „20) возач који неисправно возило вуче супротно одредбама члана 88.“; 
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(4) У тачки 21) ријеч „тач.“ мијења се ријечју „став“ а на крају текста додају 
се ријечи: „као и возач који управља трактором без упаљеног жутог 
ротационог свјетла (члан 90. став (6))”.  

(5) Тачка 22) мијења се и гласи: 
 „22) гонич стоке који стоку не држи у складу с одредбама члана 104. ст. (2) 

и (4)“. 
(6)     У тачки 29) ријечи: „став (5)” замјењују се ријечима: „став (7)”. 
(7) У тачки 30) ријечи: „члан 183. став (1)” замјењују се ријечима: „члан 177. 

став (5)“. 
(8) У тачки 33) ријечи: „саобраћајну дозволу” замјењују се ријечима: „потврду 

о регистрацији”. 
 

Амандман VII 
 Чланом 84. Предлога закона додат је нови члан 239а. и у члану 239а. у ставу (4) 
ријечи: “став (3)” замјењују се ријечима: “став (4)”.  
 

Амандман VIII 
  У члану 89. став (2) брише се. 
 
 
Ад. - 6. Предлог закона о радном времену, обавезним одморима мобилних радника 
             и уређајима за евидентирање у друмском превозу, предлагач: Савјет 
             министара БиХ, закон број: 01,02 – 02 – 3 - 2/10 од 08. 01. 2010. године  
             (друго читање) 
 

Након уводних напомена предсједавајућег, у расправи је учествовао Бранко 
Докић. 

 
Сa 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 12), без гласова 

„против“ и једним гласом „уздржан“, Дом је усвојио Закон о радном времену, 
обавезним одморима мобилних радника и уређајима за евидентирање у друмском 
превозу у другом читању с једним амандманом који гласи: 
 

Амандман I 
 У члану 39. став (1) ријечи: “ до 16.3.2010. године” замјењују се ријечима: “до 
16. 06. 2010. године”. 
 
 
Ад. - 7. Предлог закона о измјенама Закона о класификацији дјелатности у Босни 
              и Херцеговини, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 
             7 – 121 /09 од 23. 12. 2009. године (друго читање)  
 
 Након уводних напомена предјседавајућег, у расправи је учествовао Mехмед 
Суљкановић. 

Дом је, сa 31 гласом „за“, (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 11), без 
гласова „против“ и два гласа „уздржан“, усвојио Закон о измјенама Закона о 
класификацији дјелатности у Босни и Херцеговини у другом читању. 

 
 

Ад. - 8. Предлог закона о измјени и допунама Закона о царинској политици Босне 
             и Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-2- 
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            1/10 од 06. 01. 2010. године (друго читање) 
 

Милорад Живковић дао је кратке уводне напомене. У расправи су учествовали 
Мехмед Суљкановић и Славко Јовичић. 

''За'' Предлог закона гласала су 22 посланика (из Федерације БиХ 20, из 
Републике Српске два), нико није гласао „против“, а 12 посланика је било „уздржано“. 
Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске већине, те да ће се 
Колегијум као комисија покушати усагласити у року од три дана, о чему ће 
обавијестити Дом.  
 
 
Ад. - 9. Предлог закона о допуни Кривичног закона Босне и Херцеговине,  
              предлагач: посланик Денис Бећировић, закон број: 01 – 02 – 5 – 100 /09 од 
             30. 10. 2009. године (друго читање) 
 

Предсједавајући Живковић напоменуо је да је Момчило Новаковић доставио два 
амандмана које поново брани у пленарној фази. 

У расправи су учествовали: Денис Бећировић, Момчило Новаковић, Бериз 
Белкић, Шефик Џаферовић, Екрем Aјановић, Ремзија Кадрић, Aдем Хускић, Милорад 
Живковић, Aзра Aлајбеговић, Винко Зорић, Салко Соколовић, Халид Гењац, Драго 
Калабић, Хусеин Нанић. 

Хусеин Нанић предложио је закључак који гласи: 
 „Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ задужује Савјет 
министара БиХ да уради и у парламентарну процедуру упути Закон о лустрацији 
БиХ“. 

Дом се прво изјашњавао о амандманима Момчила Новаковића. 
Сa 11 гласова „за“ (из Федерације БиХ један, из Републике Српске 10), 20 

гласова „против“ и три гласа „уздржан“, Дом је одбио Амандман I који гласи: 
 

Амандман I 
Уводи се нови члан 250б. који гласи: 

250б. 
1. У сврху дефинисања критеријума те утврђивање списка организација, 

удружења, политичких партија или група из става 1) члана 250а. формира се 
посебна комисија. 

2. Комисија има девет чланова.Чланови комисије су држављани БиХ, објективне 
особе високог интегритета и кредибилитета које нису обављале високе, 
политичке, војне дужности и које при томе одражавају националну, географску, 
уставну и полну структуру БиХ. 

3. Чланове комисије и предсједавајућег именује Парламентарна скупштина БиХ на 
предлог Одбора за именовање. 

4. Одбор за именовање конституише Савјет министара и чине га: 
Три члана која именују предсједавајући и замјеници предсједавајућег оба дома 
Парламентарне скупштине БиХ, три члана која именују ентитети и то један 
којег именује Народна скупштина и два која именује Парламент Федерације 
БиХ, четири представника јавног мњења и цивилног друштва и један 
представник Судског и тужилачког савјета. 

5. Одбор за именовање организоваће процесе свеобухватног консултовања са 
јавношћу и позвати све сегменте друштва да дају своје препоруке и 
идентификују потенцијалне чланове комисије. 
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Сa 11 гласова „за“ (из Федерације БиХ један, из Републике Српске 10), 19 
гласова „против“ и три гласа „уздржан“, Дом је одбио и Амандман II који гласи: 

 
Амандман II 

У ставу (1) члана 250а. ријечи: „историјски потврђене као“ бришу се. 
На крају се Дом изјашњавао о Предлогу закона. „За“ су гласала 23 посланика (из 

Федерације БиХ 21, из Републике Српске два), „против“ је гласало девет посланика, а 
два су била „уздржана“. Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске 
већине, па је Колегијум одмах спровео усаглашавање. Како није постигнута сагласност, 
обављено је гласање у другом кругу. 

У другом кругу, са 23 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 
два), 10 гласова „против“ (из Републике Српске) и без гласова „уздржан“, Дом је одбио 
Предлог закона у другом читању. 

Затим се гласало о закључку Хусеина Нанића, те је Дом усвојио закључак са 27 
гласова „за“ (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске 11), без гласова „против“ и 
пет „уздржаних“. 

  
Ад. - 10. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о служби у Оружаним снагама  
                  Босне и Херцеговине, предлагач: посланик Сефер Халиловић, закон број: 01 –  
                 02 – 8 - 22/10 од 16. 02. 2010. године, сa Мишљењем Заједничке комисије за 
                 одбрану и безбједност БиХ 

 
 Након кратких уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: 
Ремзија Кадрић, Сефер Халиловић, Нико Лозанчић, Лазар Продановић, Момчило 
Новаковић, Салко Соколовић, Златко Лагумџија, Бериз Белкић, Славко Јовичић, 
Славко Матић и Милорад Живковић. 
 У току расправе закључке су предложили: Момчило Новаковић, Нико 
Лозанчић, Златко Лагумџија и Клуб посланика СДА. 

Дом се прво изјашњавао о мишљењу Заједничке комисије. Са 16 гласова „за“ (из 
Федерације БиХ 13, из Републике Српске три), 18 гласова „против“ и без гласова 
„уздржан“, није прихватио негативно мишљење, те се Предлог закона враћа Комисији 
ради достављања новог мишљења. 

 
Затим се изјашњавао о  усаглашеном закључку посланика Момчила Новаковића, 

Златка Лагумџије и Нике Лозанчића који гласи: 
„Задужује се Савјет министара БиХ да у року од седам дана Представничком 

дому достави Предлог измјена и допуна Закона о служби у ОСБиХ и предлог других 
мјера, којима ће се трајно ријешити статус садашњих војника (Армије БиХ, ХВО-а и 
Војске РС-а) Оружаних снага БиХ, који због година старости не могу остати у  
ОСБиХ већ од 01. 01. 2010. године.“ 

 
Овај закључак је усвојен једногласно, с 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 22, из 

Републике Српске 12). 
 Затим је Дом гласао о томе да се предлог закључака Клуба посланика СДА 
прослиједи Заједничкој комисији за одбрану и безбједност БиХ, те да они послуже као 
смјернице за израду новог мишљења. Закључци гласе: 

 „1. Задужује се министар одбране БиХ да у оквиру постојећег Закона о 
служби у Оружаним снагама БиХ свим војницима који су службу отпочели у 
периоду 1992-1995. године продужи професионалну службу у Оружаним 
снагама БиХ до 40. године живота. 
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 2.  Задужује се Савјет министара БиХ да изради акциони план 
збрињавања војника којима је истекао уговор о професионалном ангажману у 
Оружаним снагама БиХ. Предлажемо да акционим планом обавезно буде 
предвиђено обезбјеђивање буџетских средстава којима би се стимулисали нови 
послодавци ових лица плаћањем пореза и доприноса на плату у периоду од 
двије године од дана запослења.“ 

 
Предлог је усвојен с 24 гласа „за“ (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске осам), 

два гласа „против“ и четири гласа „уздржан“. 
 
Ад. - 11. Предлог закона о заштити ознака географског поријекла, предлагач:  
               Савјет министара БиХ, закон број: 01, 0 –02–3-18/10 од 03. 02. 2010. године 

(прво читање) 
 
 Предсједавајући Живковић дао је уводне напомене.  Ремзија Кадрић је предложио да 
се води јединствена расправа о предлозима закона од тачке 11 до тачке 15. О овом предлогу 
се није гласало, него се Колегијум Дома усагласио да се о свим законима да обједињено 
образложење предлагача, а  да се расправа води појединачно о сваком закону. 

У расправи су учествовали: Ремзија Кадрић, Шефик Џаферовић, Момчило Новаковић 
и директорица Института за интелектуално власништво БиХ Лидија Вигњевић. 
 

Представнички дом је једногласно, сa 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 19, из 
Републике Српске 12), усвојио Предлог закона о заштити ознака географског поријекла у 
првом читању.  
 
Ад. - 12. Предлог закона о заштити топографије интегрисаног кола, предлагач: 
               Савјет министара БиХ, закон број: 01,02 – 02 – 2 - 16/10 од 03. 02. 2010.  
               године (прво читање) 
 

Други замјеник предсједавајућег Бериз Белкић дао је уводне напомене, након чега није 
било расправе. 

 Представнички дом је једногласно, са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 20, из 
Републике Српске 12), усвојио Предлог закона у првом читању.  
 
Ад. - 13. Предлог закона о индустријском дизајну, предлагач: Савјет министара  
               БиХ, закон број: 01,02–02–2-15/10 од 03. 02. 2010. године (прво читање) 
 

Други замјеник предсједавајућег Бериз Белкић дао је уводне напомене, након чега није 
било расправе. 

 Представнички дом је једногласно, са 33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из 
Републике Српске 12), усвојио Предлог закона у првом читању.  
 
Ад. - 14. Предлог закона о жигу, предлагач Савјет министара БиХ, закон број: 
               01,02–02–5-14/10 од 03. 02. 2010. године (прво читање) 
 

Након уводних напомена другог замјеника предсједавајућег, Бериза Белкића, није 
било расправе о овој тачки дневног реда. 

Предлог закона је усвојен у првом читању једногласно, с 33 гласа „за“ (из 
Федерације БиХ 21, из Републике Српске 12).  
 
Ад. - 15. Предог закона о патенту, предлагач Савјет министара БиХ, закон број:  
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               01,02–02–2-17/10 од 03. 02. 2010. године (прво читање) 
 

Након уводних напомена другог замјеника предсједавајућег, Бериза Белкића, није 
било расправе о овој тачки дневног реда. 

Предлог закона усвојен је у првом читању једногласно, сa 33 гласа „за“ (из 
Федерације БиХ 21, из Републике Српске 12).  
 
Ад. - 16. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о заштити тајних података –  
                   предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02–02–8-19/10 од 04. 02.  
               2010. године (прво читање) 
 
 Други замјеник предсједавајућег, Бериз Белкић, дао је кратке уводне напомене. 
У расправи је учествовао Славко Јовичић. 
 

Предлог закона усвојен је сa 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике 
Српске 12), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“. 
 
Ад. - 17. Предлог закона о промоцији малих и средњих предузећа и  
               предузетништва у Босни и Херцеговини, предлагач: Савјет министара  
               БиХ, закон број: 01,02-02-4-12/10 од 28. 01. 2010. године (прво читање) 

 
Након кратких уводних напомена другог замјеника предсједавајућег Бериза 

Белкића, у расправи су учествовали: Хусеин Нанић, Жељко Кузмановић, Велимир 
Јукић, Нермина Заимовић – Узуновић, Адем Хускић и министар спољне трговине и 
економских односа БиХ г. Младен Зиројевић. 
 Нермина Заимовић-Узуновић предложила је закључак који гласи: 
 „Потребно је организовати јавну расправу о предложеном тексту Закона.“ 
 
 Дом је прво гласао о Предлогу закона, те га је усвојио у првом читању једногласно, с  
33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 12). 
 Дом је усвојио и предлог закључка Нермине Заимовић-Узуновић, са 23 гласа 
„за“ (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске седам), седам гласова „против“ и 
три гласа „уздржан“. 
 Након завршене расправе о овој тачки дневног реда, Колегијум у проширеном 
саставу одржао је сједницу, те  предложио Дому да се 73. сједница прекине и да се њен други 
наставак одржи  23. 03. 2010. године, с почетком у 10 часова. Такође је предложено да се 74. 
сједница Дома одржи одмах након завршетка другог наставка 73. сједнице.  
 У расправи о овом предлогу су учествовали: Денис Бећировић, Хусеин Нанић, 
и Мехмед Суљкановић. 
 „За“ предлог Колегијума у проширеном саставу гласала су 24 посланика (из 
Федерације БиХ 13, из Републике Српске 11) „против“ су гласала четири посланика, а три 
посланика су била „уздржана“. Предсједавајући је констатовао да је Дом усвојио овај 
предлог те да ће се други наставак 73. сједнице одржати 23. 03. 2010. године, с почетком у 10 
часова, а 74. сједница одмах након завршетка 73. сједнице. 
 

Сједница je прекинута у 18.20 часова.  
 

 Други наставак 73. сједнице одржан је 23. марта 2010.  
 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 37 посланика.  
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 Оправдано су одсуствовали: Садик Бахтић, Јерко Иванковић Лијановић, 
Велимир Јукић, Лазар Продановић и Саво Ерић. 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: Бариша Чолак, Рудо 
Видовић, Сафет Халиловић, Садик Ахметовић и помоћник министра спољне трговине и 
економских односа БиХ Душан Нешковић. 
 Из међународних организација сједници су присуствовали представници: ОХР-а, 
Штаба НАТО-а  у БиХ, Америчке амбасаде, Британске амбасаде, ОЕБС-а и УСАИД ПСП у 
БиХ. 
 
Ад. - 18. Предлог закона о измјенама и допунама Изборног закона Босне и  
                   Херцеговине, предлагачи посланици: Милорад Живковић, Нико Лозанчић и  
                  Шефик Џаферовић, закон број: 01-02–9-20/10 од 10. 02. 2010. године  
                  (прво читање) 

 
Након уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: Ремзија 

Кадрић, Момчило Новаковић, Милорад Живковић, Нико Лозанчић, Винко Зорић, Мирко 
Околић, Шефик Џаферовић, Мартин Рагуж, Бранко Докић, Халид Гењац и Екрем Ајановић. 
 У току расправе, у име  Комисије за  остваривање равноправности полова, закључак 
је предложио посланик Винко Зорић. 
 „За“ Предлог закона гласало је 25 посланика (из Федерације БиХ 15, из Републике 
Српске 10), „против“ један, а шест посланика је било „уздржано“. Предсједавајући је 
констатовао да је Дом усвојио Предлог закона у првом читању. 
 Дом се затим изјашњавао о предлогу закључка Комисије за остваривање 
равноправности полова који гласи: 
 „Имајући у виду велики значај Изборног закона БиХ и потребе за његовим 
свеобухватним преиспитивањем, Представнички дом је одлучио да у процедури 
разматрања Закона о измјенама и допунама Изборног закона БиХ, број: 01-02-2-20/10 
од 10. 02. 2010. године, у његовој другој фази направи изузетак, те дозволи да 
овлашћени предлагачи подносе амандмане којима могу предлагати измјене и допуне 
основног текста закона које нису обухваћене Предлогом закона о измјенама и 
допунама Изборног закона БиХ.“ 
 Са осам гласова „за“ (из Федерације БиХ седам, из Републике Српске један),  22 гласа 
„против“ и два гласа „уздржан“, Дом није усвојио овај предлог закључка. 
 
Ад. - 19. Предлог закона о празницима Босне и Херцеговине, предлагач: посланик 
                Денис Бећировић, закон број: 01–02–9-13/10 од 02. 02. 2010. године  
                (прво читање) 
 
 Након што је предсједавајући Милорад Живковић дао кратке уводне напомене, у 
расправи су учествовали: Денис Бећировић, Славко Јовичић, Ремзија Кадрић, Весна Шаин, 
Екрем Ајановић, Мирко Околић, Момчило Новаковић, Бериз Белкић, Шефик Џаферовић, 
Милица Марковић, Адем Хускић, Винко Зорић, Нермина Заимовић-Узуновић, Селим 
Бешлагић, Славко Матић, Рифат Долић и Милорад Живковић. 
 У току расправе Мирко Околић и Бранко Докић предложили су закључке. 

Дом се прво изјашњавао о Предлогу закона. „За“ је гласало 20 посланика (из 
Федерације БиХ 18, из Републике Српске два), „против“ три, а 10 посланика је било 
„уздржано“. Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па је 
Колегијум одмах спровео усаглашавање. Како није постигнута сагласност, обављено је 
гласање у другом кругу. 
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У другом кругу, са 20 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске 
два), три гласа „против“ (из Републике Српске) и 10 „уздржаних“, Дом је усвојио 
Предлог закона у првом читању. 

Предсједавајући је предложио, а предлагачи закључака прихватили, да ове 
закључке предложе ако закон не буде усвојен у другом читању, јер би тек тада имало 
смисла формирање интерресорне радне групе.  

Закључак Мирка Околића гласи: 
 „Да Представнички дом формира интерресорну комисију за израду Закона о 
празницима БиХ. Чланови Комисије били би представници свих политичких партија 
заступљених у Представничком дому.“ 
 
 Закључак Бранка Докића гласи: 
 „Представнички дом ПСБиХ формира комисију за израду Закона о празницима 
БиХ. Комисија има пет чланова – три  из парламентарне већине и два из опозиције. 
Задатак Комисије је да у року од 30 дана Представничком дому предложи усаглашени 
Предлог закона о празницима БиХ.“ 
 
Ад. - 20. Предлог закона о измјени Закона о јавним набавкама Босне и Херцеговине,  
                 предлагач: Уставноправна комисија, закон број: 01–02–4-21/10 од 16. 02. 2010.  
                године (прво читање) 
 

Предсједавајући је дао уводне напомене. У расправи је учествовао Шефик Џаферовић. 
„За“ Предлог закона гласао је 31 посланик (из Федерације БиХ 20, из Републике 

Српске 11), нико није гласао „против“, а један посланик је био „уздржан“. 
Предсједавајући је констатовао да је Предлог закона усвојен у првом читању. 
 
Ад. - 21. Предлог амандмана II, III и IV на Устав Босне и Хецреговине,  
                предлагачи: посланици Странке за Босну и Херцеговину, амандмани број:  
                01–01-10/10 од 15. 02. 2010. године, са Мишљењем Уставноправне комисије 
 
 Предсједавајући Живковић је дао уводне напомене. У расправи су учествовали: Бериз 
Белкић, Шефик Џаферовић, Ремзија Кадрић, Халид Гењац, Милица Марковић, Мирко 
Околић, Винко Зорић, Бранко Докић, Адем Хускић, Мартин Рагуж, Екрем Ајановић, 
Рифат Долић, Хусеин Нанић, Бакир Изетбеговић и Азра Хаџиахметовић. 
 Дом се изјашњавао о Мишљењу Уставноправне комисије појединачно за сваки 
амандман како слиједи: 

''За'' Мишљење о Амандману II гласало је 16 посланика (из Федерације БиХ 
шест, из Републике Српске 10), „против“ је гласало седам, а девет је било „уздржано“. 
Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске већине, те да ће се 
Колегијум као комисија покушати усагласити у року од три дана, о чему ће 
обавијестити Дом.  

''За'' Мишљење о Амандману III гласало је 17 посланика (из Федерације БиХ 
седам, из Републике Српске 10), „против“ је гласало седам, а девет је било „уздржано“. 
Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске већине, те да ће се 
Колегијум као комисија покушати усагласити у року од три дана, о чему ће 
обавијестити Дом.  

''За'' Мишљење о Амандману IV гласало је 16 посланика (из Федерације БиХ 
шест, из Републике Српске 10), „против“ је гласало 15, а један је био „уздржан“. 
Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске већине, те да ће се 
Колегијум као комисија покушати усагласити у року од три дана, о чему ће 
обавијестити Дом.  
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Ад. - 22. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
                Предлогу закона о спречавању нереда на спортским такмичењима,  
                 предлагач: посланик Бакир Изетбеговић, закон број: 01–02–7-7/10 од 19. 01.  
              2010. године (закон у првом читању) 
 
 Милорад Живковић рекао је да Колегијум као комисија није постигао 
сагласност о Предлогу закона о спречавању нереда на спортским такмичењима. У 
расправи је учествовао Селим Бешлагић. 

У другом кругу гласања, са 22 гласа „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике 
Српске два), 11 гласова „против“ (из Федерације БиХ један, из Републике Српске 10) и 
без гласова „уздржан“, Дом је одбио Предлог закона у првом читању. 
 
Ад. - 23. Предлог ревидиране стратегије Босне и Херцеговине за спровођење 
                Анекса VII Дејтонског мировног споразума (акт Министарства за  
               људска права и избјеглице БиХ, број: 01–37–310 /10 од 15. 02. 2010.  
               године) 
  
 Након уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: Халид Гењац, 
Ремзија Кадрић, Момчило Новаковић, Бериз Белкић, Адем Хускић, Мартин Рагуж, Бакир 
Изетбеговић, Нико Лозанчић, Славко Јовичић и министар за људска права БиХ г. Сафет 
Халиловић. 
 У току расправе закључке су предложили: Халид Гењац, Ремзија Кадрић, Адем 
Хускић, Момчило Новаковић и Бранко Докић. 

Колегијум Дома је предложио да Дом гласа о Предлогу стратегије у првом читању и, 
ако је усвоји, да је упути Заједничкој комисији за људска права, права дјетета, младе, 
имиграцију, избјеглице, азил и етику са свим предложеним закључцима, ради разматрања и 
достављања Дому извјештаја о Предлогу стратегије. 
 Предлог стратегије усвојен је у првом читању једногласно, са 33 гласа „за“ (из 
Федерације БиХ 21, из Републике Српске 12), те се, заједно са закључцима, упућује 
надлежној комисији. 
 
Ад. - 24. Извјештај о раду Одбора за жалбе грађана на рад полицијских службеника у  
                полицијским тијелима БиХ за период септембар – децембар 2009. године   
                (материјал Одбора за жалбе грађана, број: 03–50–1–60–6-2/10 од 27. 01. 2010) 
 
 Након уводних напомена првог замјеника предсједавајућег Нике Лозанчића, у 
расправи је учествовала Азра Хаџиахметовић. 
 Извјештај је усвојен са 29 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске 
12),  без гласова „против“ и четири гласа „уздржан“. 
 
Ад. - 25. Информација Савјета министара БиХ о лишавању слободе проф. др  
               Ејупа Ганића у Великој Британији, на основу захтјева Србије за 
               изручење 
 
 Први замјеник предсједавајућег Нико Лозанчић дао је уводне напомене и 
навео да је ова тачка уврштена у дневни ред на предлог Шефика Џаферовића. 
Министар правде БиХ Бариша Чолак дао је усмену информацију, након чега је у 
расправи учествовао Шефик Џаферовић. 
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 Представнички дом је, са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике 
Српске девет),  без гласова „против“ и пет гласова „уздржан“, примио к знању усмену 
информацију уз закључак који гласи: 

„Задужује се Савјет министара БиХ да Представничком дому достави 
цјелокупну информацију о лишавању слободе проф. др Ејупа Ганића у Великој 
Британији, на основу захтјева Србије за изручење.“ 
 
Ад. - 26. Информација Савјета министара о допису Министарства безбједности  
                Уједињеним нацијама поводом проглашавања појединих организација 
               из БиХ повезаним са терористичким оранизацијама и стављању ван  
               снаге документа који изазива правну несигурност грађана и  
               институција у БиХ 
 
 Милорад Живковић је у уводним напомена подсјетио да је ова тачка уврштена 
у дневни ред на предлог Златка Лагумџије. Министар безбједности БиХ Садик 
Ахметовић дао је усмену информацију. У расправи су учествовали: Славко Јовичић,  
Шефик Џаферовић, Златко Лагумџија, Драго Калабић, Бакир Изетбеговић, Бериз 
Белкић, Момчило Новаковић и Азра Хаџиахметовић. 
 Представнички дом је, са 28 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике 
Српске девет),  без гласова „против“ и четири  гласа „уздржан“, примио к знању усмену 
информацију уз закључак који гласи: 

„Задужује се Савјет министара БиХ да Представничком дому достави 
цјелокупну информацију о допису Министарства безбједности Уједињеним 
нацијама поводом проглашавања појединих организација из БиХ повезаним са 
терористичким оранизацијама и стављању ван снаге документа који изазива 
правну несигурност грађана и институција у БиХ.“ 
 
Ад. - 27. Информација о санкционисању извршилаца вербалних и физичких  
               насртаја на новинаре у Босни и Херцеговини и предлог мјера 
               (материјал Министарства безбједности БиХ, број: 01-6-50-632-1/10 од  
               02. 02. 2010. године) 
 

Након уводних напомена предсједавајућег Живковића, у расправи су 
учествовали: Денис Бећировић, Бериз Белкић и Мартин Рагуж. 
 Представнички дом је, са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике 
Српске 11),  без гласова „против“ и два „уздржана“ гласа, примио к знању Информацију са 
Мишљењем Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ и закључком садржаним у 
њему који гласи: 

„Представнички дом тражи од Министарства безбједности БиХ да сачини 
конкретан и прецизан предлог мјера, с обзиром да је дати предлог мјера уопштен и 
непрецизан.“ 
 
Ад. - 28. Информација Министарства иностраних послова БиХ поводом 
               отварања представништава Републике Српске у иностранству 
                (предлог за уврштавање у дневни ред: Комисија за спољне послове), акт  
               број: 01/2а–50–1–2–59/10 од 03. 02. и 19. 02. 2010. године 
  

Предсједавајући Милорад Живковић дао је уводне напомене. У расправи су 
учествовали: Бериз Белкић, Момчило Новаковић, Хусеин Нанић, Славко Матић, 
Мартин Рагуж, Жељко Кузмановић, Денис Бећировић, Милорад Живковић, Славко 
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Јовичић, Ремзија Кадрић, Мирко Околић, Милица Марковић, Азра Хаџиахметовић, Шефик 
Џаферовић, Азра Алајбеговић и Бранко Докић. 
 

У оквиру ове тачке закључке су предложили Хусеин Нанић и Денис Бећировић. 
 Дом је, са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске осам),  четири 
гласа „против“ и два  гласа „уздржан“, примио к знању Информацију. 
 
 Затим се Дом изјашњавао о предложеним закључцима како слиједи. 
 Закључак Хусеина Нанића није усвојен. „За“ је гласало 10 посланика (из Федерације 
БиЈХ девет, из Републике Српске један), „против“ је гласало 11 посланика а 12 је било 
„уздржано“. Закључак гласи: 
 „Представнички дом ПСБиХ позива Предсједништво БиХ да, у складу са 
уставном надлежношћу у вођењу спољне политике и спољнотрговинске 
политике (члан III, тачка 1. Устава БиХ), утврди процедуре за отварање 
представништава из БиХ у иностранству која немају карактер дипломатско-
конзуларних представништава.“ 

 
„За“ предлог закључака Дениса Бећировића гласалa су 22 посланика (из 

Федерације БиХ 20, из Републике Српске два), „против“ је гласало девет посланика, a 
два су  била „уздржана“. Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске 
већине, па је Колегијум одмах спровео усаглашавање. Како није постигнута сагласност, 
обављено је гласање у другом кругу. 

У другом кругу, са 22 гласа „за“ (из Федерације БиХ 20 из Републике Српске 
два), 10 гласова „против“ (из Републике Српске) и једним гласом „уздржан“, Дом није 
усвојио наведене закључке. Закључци гласе: 

 
1. Представнички Дом ПСБиХ оцјењује да сва представништва ентитета и 

кантона морају свој мандат, мисију, процедуре оснивања и успостављања 
ускладити са Уставом БиХ и уставним надлежностима Предсједништва 
БиХ. 

2. Представнички дом ПСБиХ тражи изјашњавање Савјета министара БиХ и 
Предсједништва БиХ о усклађености представништава Републике Српске 
са Стратегијом развоја економске дипломатије која је усвојена на 
државном нивоу. 

 
Ад. - 29. Предлог мјера за побољшавање услова пословања у пољопривредној и   
               прехрамбеној индустрији Босне и Херцеговине (Савјет министара БиХ,  
              акт број: 05–28–21/10 од 08. 01. 2010. године) 
 
 Милорад Живковић дао је кратке уводне напомене. У расправи су 
учествовали: Селим Бешлагић, Хусеин Нанић, Момчило Новаковић, Славко Јовичић 
и помоћник министра спољне трговине и економских односа БиХ Душан Нешковић. 
 У току расправе закључке су предложили: Момчило Новаковић, Селим 
Бешлагић и Хусеин Нанић. 
 Дом се прво изјашњавао о предлогу закључка Момчила Новаковића који 
гласи: 
 „Документ се враћа надлежном министарству ради усклађивања рокова 
те достављања информације о реализованим мјерама.'' 
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 „За“ предлог закључка је гласало пет посланика (из Федерације БиХ један, из 
Републике Српске четири), „против“ 24 посланика, а два посланика била су 
„уздржана“. Предсједавајући је констатовао да овај закључак није усвојен. 
 Затим је Дом, са 28 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске 10),  
без гласова „против“ и два  гласа „уздржан“, усвојио Предлог мјера са Мишљењем Комисије 
за спољну трговину и царине и закључком садржаним у њему који гласи: 
 ''Обавезује се Министарство спољне трговине и економских односа БиХ да 
два пута годишње доставља Парламентарној скупштини БиХ информацију о 
односима биланса потреба и стања који укључује спољнотрговинске билансе за 
производе из тачке 1. и 2. Предлога мјера за побољшавање услова пословања у 
пољопривредној и  прехрамбеној индустрији Босне и Херцеговине.'' 
 
 Представнички дом се на крају изјашњавао о предлогу закључка Селима 
Бешлагића који гласи: 
 Уз закључке Комисије за спољну трговину и царине треба додати – 
„рокове из предлога мјера треба ускладити са временом прихватања Мишљења 
Комисије“. 
  „За“ је гласало 17 посланика “ (из Федерације БиХ 14, из Републике Српске три),  
нико није гласао „против“ а 16 посланика је било „уздржано“. Предсједавајући је 
констатовао да нема потребне ентитетске већине. Колегијум је одмах спровео 
усаглашавање и након што је постигнута сагласност, предсједавајући је констатовао 
да је Дом усвојио овај закључак, тако да измијењени закључак из Мишљења Комисије 
сада гласи: 
 ''Обавезује се Министарство спољне трговине и економских односа БиХ да 
два пута годишње доставља Парламентарној скупштини БиХ информацију о 
односима биланса потреба и стања који укључује спољнотрговинске билансе за 
производе из тачке 1. и 2. Предлога мјера за побољшавање услова пословања у 
пољопривредној и  прехрамбеној индустрији Босне и Херцеговине. Рокове из 
Предлога мјера треба ускладити са временом прихватања Мишљења Комисије.'' 
  
 На крају Дом није прихватио закључак Хусеина Нанића који гласи: 
 ''Предлог мјера за побољшање услова у пољопривредној производњи и 
 прехрамбреној индустрији БиХ, усвојен на 109. сједници Савјета министара 
БиХ, допуњава се сљедећим мјерама: 

1. Формирање Министарства пољопривреде и руралног развоја; 
2. Формирање Канцеларије за усклађивање и координацију система 

плаћања. Постојање Канцеларије је један од ислова ЕУ и потреба 
синхронизације пољопривредних политика у РС и у ФБиХ; 

3. Предложити мјере за побољшање стања у прехрамбреној индустрији 
(извозне гаранције, кредитне политике, капиталне инвестиције, 
подстицање мјере за унапређење организоване кооперантске производње, 
мјере тржишно-цјеновне политике); 

4. Предложити нецаринске мјере заштите домаће производње; 
5. У наведеним мјерама 4, 5, 6. итд., осим задужених МСТЕО и 

Спољнотрговинске коморе, укључити и асоцијације пољопривредника, 
научне институције, заводе...'' 

 
Резултати гласања су сљедећи: „за“ је гласао 21 посланик “ (из Федерације БиХ 

19, из Републике Српске два), 10 је гласало „против“ а нико није био „уздржан“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па је Колегијум 
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одмах спровео усаглашавање. Како није постигнута сагласност, обављено је гласање у 
другом кругу. 
 У другом кругу, „за“ су гласала 23 посланика (из Федерације БиХ 21 из 
Републике Српске два), 10 „против“ (из Републике Српске), а нико није био 
„уздржан“.  
 
Ад. - 30 Предлог закључка Комисије за саобраћај и комуникације 
              Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ у вези с  
              информацијом о досадашњим активностима на дигитализацији јавних  
              радио-телевизијских сервиса БиХ 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. Навео је закључак Комисије за 
саобраћај и комуникације који гласи: 
 ''Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Савјета 
министара БиХ да се расположива средства акумулираног вишка прихода над 
расходима Регулаторне агенције за комуникације БиХ за 2008. и 2009. годину у 
потпуности усмјере на реализацију Пројекта дигитализације преносног система 
Јавног РТВ система БиХ.'' 
 У расправи су учествовали: Бранко Докић, Хусеин Нанић, Азра Хаџиахметовић, 
Селим Бешлагић, Мартин Рагуж и министар комуникација и транспорта БиХ г. Рудо 
Видовић. 
 У току расправе Хусеин Нанић је предложио закључак који гласи: 
 „У закључку бр. 1 Комисије, у задњем реду, иза ријечи: „преносног система“ 
додају се ријечи: „и одашиљача“. Остали дио текста остаје исти.“ 
 Дом је усвојио наведени закључак са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из 
Републике Српске 11),  без гласова „против“ и једним  гласом „уздржан“. 
 Затим се изјашњавао о измијењеном закључку Комисије за саобраћај и комуникације 
који гласи: 
 ''Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Савјета 
министара БиХ да се расположива средства акумулираног вишка прихода над 
расходима Регулаторне агенције за комуникације БиХ за 2008. и 2009. годину у 
потпуности усмјере на реализацију Пројекта дигитализације преносног система 
и одашиљача Јавног РТВ система БиХ.'' 
 Резултати гласања су сљедећи: „за“ је гласао 31 посланик “ (из Федерације БиХ 
19, из Републике Српске 12),  нико није гласао „против“ а један посланик је био „уздржан“. 
 
Ад. - 31. Разматрање закључка Заједничке комисије за људска права, права  
               дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику, са 18. сједнице,  
               одржане 05. 02. 2009. године, који гласи: 
     „Од Парламентарне скупштине БиХ тражи се покретање иницијативе  
                код Канцеларије високог представника да се изврши преиспитивање  
                свих одлука високог представника којим су смијењена одређена лица  
                или да високи предстваник донесе одлуку којим ће то овлашћење 
                пренијети на Институцију омбудсмена БиХ или неку другу  
                институцију“  

 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. Није било расправе о овој тачки 
дневног реда. 

„За“ закључак је гласало 18 посланика (из Федерације БиХ осам, из Републике 
Српске 10), „против“ је гласало 13 посланика, а један је био „уздржан“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па је Колегијум 
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одмах спровео усаглашавање. Како није постигнута сагласност, обављено је гласање у 
другом кругу. 

У другом кругу, са 17 гласова „за“ (из Федерације БиХ седам, из Републике 
Српске 10), 15 гласова „против“ (из Федерације БиХ 13, из Републике Српске два) и 
једним гласом „уздржан“, Дом је усвојио закључак Заједничке комисије за људска 
права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику. 
 
Ад. - 32. Тражим од колегијума оба дома да објасне одмах зашто су забранили  
              одржавање свечане сједнице поводом Дана независности БиХ Форуму 
              парламентараца у Великој сали Скупштине, на мјесту гдје је донесена  
              одлука о одржавању референдума за сувереност и независнот БиХ.  
               Посебно наглашавам, да тај дан ти исти посланици (ваше бивше колеге) 
              нису донијели ту одлуку, ми сад не бисмо сједили овдје, а већина не би 
              ни примала лијепе суме новца за свој рад или нерад 
 
 Предсједавајући Живковић рекао је да је ова тачка уврштена у дневни ред 
сједнице на предлог Екрема Ајановића. У расправи су учествовали: Мирко Околић и 
Екрем Ајановић, који су предложили и закључке. 

За“ закључак Екрема Ајановића гласало је 17 посланика (из Федерације БиХ 15, 
из Републике Српске два), „против“ је гласало 11 посланика, а три су била „уздржана“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па је Колегијум 
одмах спровео усаглашавање. Како није постигнута сагласност, обављено је гласање у 
другом кругу. 

У другом кругу, са 16 гласова „за“ (из Федерације БиХ 14, из Републике Српске 
два), 11 гласова „против“ (из Федерације БиХ један, из Републике Српске 10) и два 
гласа „уздржана“, Дом није усвојио закључак Екрема Ајановића који гласи: 
 ''Осуђује се онемогућавање одржавања свечане сједнице поводом Дана 
независности БиХ Форуму парламентараца РБиХ у Великој сали Парламентарне 
скупштие ПСБиХ.'' 
 Мирко Околић је одустао од свог закључка који гласи: 
 „Да Представнички ПСБиХ о овој тачки не расправља више, него да колегијум 
оба дома, уколико има потребе, објасни исто предлагачу.“ 
 
Ад. - 33. Именовање три члана из Представничког дома у Заједничку комисију оба 
                  дома за усаглашавање текста Закона о дувану Босне и Херцеговине 
 
 Након уводних напомена Милорада Живковића, није било расправе. 
 Дом је са 23 гласа „за“ (из Федерације БиХ 15, из Републике Српске осам), 
четири гласа „против“ и пет гласова „уздржан“, у Зједничку комисију оба дома 
именовао: Велимира Јукића, Славка Јовичића и Мехмеда Суљкановића. 
 
Ад. - 34. Захтјев Истражне комисије Представничког дома за провјеру навода о 
                 расподјели ЦЕМТ дозвола за продужење рока за достављање извјештаја до 31.  
                03. 2010. године 
 
 Милорад Живковић је дао уводне напомене, након чега су  у расправи учествовали 
Момчило Новаковић и Ремзија Кадрић.  
 Са 22 гласа „за“ (из Федерације БиХ 13, из Републике Српске девет), осам 
гласова „против“ и два гласа „уздржан“, Дом је усвојио захтјев Истражне комисије те 
одобрио продужење рока за достављање извјештаја до 31. 03. 2010. године. 
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Ад. - 35. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Кредитног споразума између Босне и Херцеговине и Кувајтског 

фонда за арапски економски развој – Пројекат Аутопут Какањ – 
Доња Грачаница, 

б)   Споразума о ваздушном саобраћају између Савјета министара БиХ 
      и Владе Арапске Републике Египат, 

                 ц)   Споразума о ваздушном саобраћају између Савјета министара БиХ 
                       и Владе Сиријске Арапске Републике, 
                д)   Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике 
                      Молдавије о узајамном укидању визног режима за носиоце  
                      дипломатских и службених пасоша.  

 
Предсједавајући Милорад Живковић подсјетио је да је надлежна Комисија за спољне 

послове дала позитивно мишљење о споразумима, након чега није било расправе. 
Дом је једногласно, са 32 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 12), 

дао сагласност за ратификацију споразума из свих тачака. 
 

Тиме је реализован дневни ред.  
 

На крају је предсједавајући напоменуо да је сједница Колегијума Дома заказана 
за 24. март 2010. у 9.30 часова, а сједница Колегијума у проширеном саставу у 10 
часова. 74. сједница заказана је за 24. март 2010, с почетком у 10 часова. 

Напоменуо је и да су термини одржавања сједница за наредни мјесец 7. и 21. 
април 2010.  
 Сједница је завршена у 20.40 часова. 
 

Саставни дио Записника је транскрипт 73.  сједнице Представничког дома. 
 

 
              СЕКРЕТАР                                              ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                         ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                          др Милорад Живковић
  
 


